
 
 

Parliamentary Question on the Ratification of the Cape Town Agreement 
 
 
Ministry of Maritime Economy 
Minister Dr. Paulo Lima Veiga 
 
 
Honorable Minister Dr. Lima Veiga, 
 
On December 2019, the Parliament of Cape Verde hosted PGA’s 41st Annual Forum, and during that conference, a commitment was 
made by the President of Republic, in support of the ratification of all three treaties, including the Cape Town Agreement.  
 
In addition to taking action towards the ratification of the CTA, through the Torremolinos Declaration Cape Verde committed to 
promote the CTA as its effectiveness depends on the widespread support of States, and to denounce the proliferation of IUU fishing. 
However, to this date, Cape Verde did not sign the Torremolinos Declaration. 
 
Though the current COVID-19 pandemic has shifted priorities globally, the issue of IUU fishing and the need for the CTA continue 
to persist. The need for the CTA’s entry into force becomes more urgent as time passes. 
 
In view of the above, and recognizing the potential of Cape Verde to become a beacon for the CTA on the African west coast, I would 
like to ask Minister Lima Veiga: 
 

1. What steps has Cape Verde taken towards the ratification of the IMO’s Cape Town Agreement? 
 

2. What is our timeline towards ratification of the Cape Town Agreement, despite Cape Verde not having signed the 
Torremolinos Declaration  

 
 

Pergunta parlamentar sobre a ratificação do Acordo da Cidade do Cabo 
(Portugues) 

 
 
Ministério da Economia Marítima 
Ministro Dr. Paulo Lima Veiga 
 
 
Ilustre Ministro Dr. Lima Veiga, 
 
Em dezembro de 2019, o Parlamento de Cabo Verde acolheu o 41º Fórum Anual da PGA, e durante essa conferência, foi assumido 
um compromisso pelo Presidente da República, no apoio à ratificação dos três tratados, incluindo o Acordo da Cidade do Cabo (ACC). 
 
Para além de actuar no sentido da ratificação do Acordo da Cidade do Cabo, através da Declaração de Torremolinos Cabo Verde 
comprometeu-se a promover o ACC visto que a sua eficácia depende do amplo apoio dos Estados, e a denunciar a proliferação da 
pesca IUU. No entanto, até à data, Cabo Verde não assinou a Declaração de Torremolinos. 
 
Embora a atual pandemia de COVID-19 tenha mudado as prioridades globalmente, a questão da pesca IUU e a necessidade do CTA 
continuam a persistir. A necessidade de entrada em vigor do CTA torna-se mais urgente com o passar do tempo. 
 
Face ao exposto, e reconhecendo o potencial de Cabo Verde para se tornar um farol para o CTA na costa oeste africana, gostaria de 
perguntar ao Ministro Lima Veiga: 
 
1. Que passos Cabo Verde deu para a ratificação do Acordo da Cidade do Cabo da IMO? 
 
2. Qual é o nosso cronograma para a ratificação do Acordo da Cidade do Cabo, apesar de Cabo Verde não ter assinado a Declaração 
de Torremolinos 


